
 PROTOKÓŁ NR 36 

z obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej  

z dnia 19 grudnia 2017 roku 

 

 Obrady sesji odbyły się w Sali Konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dąbrowie 

Białostockiej.  

 Protokół z posiedzenia sporządziła Marcińczyk Anna – pracownik Urzędu. 

Obrady otworzył o godz. 9:00 i poprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Jarosław 

Budnik. 

 Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne i bierze w nich udział 14 Radnych. Nieobecna Radna Krzywicka.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radnych z zapytaniem o zmiany do porządku 

obrad, który przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad XXXVI sesji: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokółów z obrad XXXIV, XXXV sesji Rady Miejskiej. 

4. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

5. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) w  sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

b) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dąbrowa Białostocka na 

lata 2017 -2026, 

c) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 

2017, 

d) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania oraz ustalenia zasad zwrotu 

wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania 

realizowanego w formie posiłku w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2018 - 2020, 

e) ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w 

zakresie dożywiania” na lata 2018 – 2020, 

f) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Dąbrowa 

Białostocka, 

g) zasad przekazywania sołectwom składników mienia komunalnego do 

korzystania, 

h) uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018, 

i) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej w Zwierzyńcu 

Wielkim w ośmioletnią szkołę podstawową w Zwierzyńcu Wielkim,  

j) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Samorządowych w Dąbrowie 

Białostockiej w Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Dąbrowie 

Białostockiej, 



k) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej wchodzącej w 

skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Różanymstoku w ośmioletnią szkołę 

podstawową, 

l) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej w Nierośnie w 

ośmioletnią szkołę podstawową w Nierośnie, 

m) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady, 

n) załatwienia skargi na działalność Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Dąbrowie Białostockiej,  

7. Wnioski i sprawy różne. 
 

 

II Część uroczysta – godz. 12:00 

 

Burmistrz: wnioskuję o: 

- wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Dąbrowa Białostocka na lata 2017 -2026; 

- wprowadzenie projektu uchwały ustanowienia roku 2018 rokiem Generała Nikodema Sulika 

jako pkt. n); 

 Przewodniczący obrad: dodam, że wnioskiem o takie działanie wystąpiły osoby 

prywatne i Rada Seniorów. 

- wprowadzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia spółce pod firmą: BIOM Sp. z o.o. 

z siedzibą w Dolistowie Starym zadania własnego Gminy Dąbrowa Białostocka w zakresie 

gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Dąbrowa 

Białostocka aneksu do umowy wykonawczej o świadczenie usług publicznych w zakresie 

gospodarki odpadami zawartej dnia 10 października 2011 r., niezbędnego dla realizacji 

projektów pn.: „Biebrzański System Gospodarki Odpadami - etap III - RIPOK" i 

„Biebrzański System Gospodarki Odpadami - etap III - PSZOKI", współfinansowanych ze 

środków Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 

na lata 2014-2020 jako pkt. o) 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wprowadzenie projektu uchwały dot. 

Generała Sulika. Za wprowadzeniem głosowało 14 Radnych. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wprowadzenie projektu uchwały 

przekazania zadań do BIOM. Za wprowadzeniem głosowało 14 Radnych. 

 Skarbnik Gminy Ewa Czarniecka: wnioskujemy o zdjęcie z porządku, gdyż bank 

będzie nam honorował opinię RIO. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zmianami. Za 

porządkiem głosowało 14 Radnych, porządek został przyjęty jednogłośnie i przedstawia się 

następująco:  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokółów z obrad XXXIV, XXXV sesji Rady Miejskiej. 

3. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

4. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) w  sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

b) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 

2017, 



c) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania oraz ustalenia zasad zwrotu 

wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania 

realizowanego w formie posiłku w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2018 - 2020, 

d) ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w 

zakresie dożywiania” na lata 2018 – 2020, 

e) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Dąbrowa 

Białostocka, 

f) zasad przekazywania sołectwom składników mienia komunalnego do 

korzystania, 

g) uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018, 

h) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej w Zwierzyńcu 

Wielkim w ośmioletnią szkołę podstawową w Zwierzyńcu Wielkim,  

i) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Samorządowych w Dąbrowie 

Białostockiej w Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Dąbrowie 

Białostockiej, 

j) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej wchodzącej w 

skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Różanymstoku w ośmioletnią szkołę 

podstawową, 

k) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej w Nierośnie w 

ośmioletnią szkołę podstawową w Nierośnie, 

l) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady, 

m) załatwienia skargi na działalność Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Dąbrowie Białostockiej,  

n) ustanowienia roku 2018 Rokiem Generała Nikodema Sulika, 

o) powierzenia spółce pod firmą: BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie Starym 

zadania własnego Gminy Dąbrowa Białostocka w zakresie gospodarki 

odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

Dąbrowa Białostocka aneksu do umowy wykonawczej o świadczenie usług 

publicznych w zakresie gospodarki odpadami zawartej dnia 10 października 

2011 r., niezbędnego dla realizacji projektów pn.: „Biebrzański System 

Gospodarki Odpadami - etap III - RIPOK" i „Biebrzański System Gospodarki 

Odpadami - etap III - PSZOKI", współfinansowanych ze środków Funduszu 

Spójności w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na 

lata 2014-2020. 

6. Wnioski i sprawy różne. 

 

Do punku 3. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie 2 protokołów obrad sesji.  

Protokół z obrad z XXXIV sesji rady Miejskiej. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 

Radnych. 

Protokół z obrad z XXXV sesji rady Miejskiej. Za przyjęciem protokołu głosowało 12 

Radnych. 

 

 



Do punktu 4. 
  Odpowiedzi na interpelacje: 

Radny Jedliński: 

- sprawa złamania Statutu i Regulaminu Rady, którego konsekwencje ciągną się do dnia 

dzisiejszego. Zgłaszałem tą niespotykaną w normalnie  funkcjonującym samorządzie 

lokalnym sytuację na Sesji Nadzwyczajnej w dniu 26 września tego roku. Zwróciłem uwagę, 

że Burmistrz Dąbrowy Białostockiej złamał zapisy znajdujące się w najważniejszym 

dokumencie gminnym, czyli Statucie. Przypomnę, że chodzi o sprawozdanie z realizacji 

uchwał a ostatnie takie sprawozdanie Burmistrza miało miejsce 28 czerwca 2017 r. Jak już  

wspomniałem –Statut oraz Regulamin Rady mówi, że Sesja zwyczajna winna być zwołana 

nie rzadziej niż raz na kwartał. Nasuwa się pytanie: dlaczego Przewodniczący Rady wiedząc 

o tym czekał proceduralnie ponad miesiąc na zwołanie w pasującym terminie- kolejnej Sesji, 

jakby nic się nie stało? Zapisy znajdujące się w najważniejszym dokumencie miasta i gminy 

zwanym Statutem są jednoznaczne: Statut gminy § 21. 1. „Rada Miejska obraduje na Sesjach 

zwoływanych przez Przewodniczącego w miarę potrzeby, nie rzadziej jednak niż raz na kwartał”. 

Dlaczego niezwłocznie po otrzymaniu takiej informacji  ponad miesiąc temu nie naprawiono 

tego błędu zwołując natychmiast wymagane statutowo posiedzenie rady, na którym również 

Burmistrz miałby możliwość przedstawienia stosownego sprawozdania i co za tym idzie 

sprawienia zadość zapisom zawartym w Statucie Gminy- nie wiem. Myślę, że tego typu 

podejście osób sprawujących najważniejsze funkcje w gminie wprowadza nie tylko 

niepotrzebny chaos i zamieszanie, ale przede wszystkim wpływa na utratę autorytetu i odbija 

się negatywnie na funkcjonowaniu Rady Miejskiej. Protokoły z obrad rady są bezlitosne i 

stanowią niezbity dowód na to, jak ta rada funkcjonuje chociażby pod względem frekwencji 

 radnych na poszczególnych posiedzeniach. Zdarzały się przecież sytuacje na komisjach, że 

brakło wymaganego kworum wśród radnych do opiniowania projektów uchwał.  Na 

przewodniczącym rady, na przewodniczących poszczególnych komisji spoczywa dodatkowa 

odpowiedzialność rzutująca na wizerunek i autorytet całej Rady Miejskiej. Jak więc można 

zakwalifikować sytuację, gdzie wewnątrz działań rady, statutowo wymagana grupa radnych, 

składa wniosek do przewodniczącego komisji (zachowując wszystkie wymogi) a ten takiego 

posiedzenia w określonym terminie nie zwołuje, mimo upływu miesięcy? Jak Panie 

Przewodniczący zamierza Pan przeciwdziałać sytuacji, gdzie niektórzy radni notorycznie 

wychodzą z obrad komisji i sesji przed ich zakończeniem, skoro są zapisy w regulaminie 

rady, a które reguluje również stosowna ustawa, że pracodawca jest zobowiązany do 

usprawiedliwienia, zwolnienia itd. radnego na czas posiedzeń?  Kończąc ten temat, uważam 

że jeśli nadal podane przeze mnie przykłady związane z wykonywaniem przez radnych i 

Burmistrza powierzonych przez wyborców mandatów, będą wykonywane w dotychczasowy 

sposób, czyli bez należnego szacunku do statutu gminy oraz do odpowiedzialności i 

obowiązków wynikających z powierzonych funkcji, to tak morale jak i autorytet związany z 

funkcjonowaniem tej Rady będą jeszcze długo zjawiskiem deficytowym. Stwierdzam to 

niestety ze smutkiem i troską, mając zarazem nadzieję, że ten stan rzeczy dzięki 

zaangażowaniu odpowiedzialnych osób zostanie w niedalekiej przyszłości zmieniony i tutaj 

jest prośba do pana Przewodniczącego, aby się ze zrozumieniem nad tą sprawą pochylił.  

 Burmistrz: na tę interpelację odpowiadał Przewodniczący Rady. 

- w nieodległej przeszłości pan Burmistrz  powiadomił mieszkańców ul. Kunawina o 

ustawowej konieczności zmiany nazwy tej ulicy. Swoją decyzję oparł na opinii Instytutu 

Pamięci Narodowej i można powiedzieć, że w ten sposób dokonał się taki swego rodzaju 

lokalny przewrót historyczny. Gwoli przypomnienia należy wspomnieć, że ponad rok temu 1 

kwietnia 2016 r. weszła w życie ustawa - o zakazie propagowania komunizmu lub innego 

ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 
Data pierwszego kwietnia mogłaby sugerować, zgodnie z ludową tradycją, zabawowy prima 



aprilis, ale w istocie sprawa jest poważna i nie do śmiechu dla wielu mieszkańców tej ulicy, a 

także lokalnego środowiska. - „Naród, który nie szanuje swej przeszłości nie zasługuje na 

szacunek teraźniejszości i nie ma prawa do przyszłości”, nawiązując do tej maksymy, można 

byłoby powiedzieć, że w tym momencie historia zrobiła koło, pozbawiając lokalną 

społeczność możliwości kształtowania historii, na podstawie autentycznych sytuacji i 

wydarzeń z lat wojennych. Bohaterska śmierć Grzegorza Kunawina w walce z Niemcami o 

Harasimowicze potwierdzona jest wiedzą naocznych świadków. Postać starszego 

szeregowego Grzegorza Kunawina, w dąbrowskiej codzienności, funkcjonowała od lat  min. 

w nazwie ulicy jego imienia. Mieszkańcy z szacunkiem odnosili się do postaci prostego 

żołnierza, jego bohaterskiego czynu i heroicznej śmierci. Przez dziesięciolecia 

funkcjonowania szkoły w Harasimowiczach był jej patronem i to dzięki tej postaci, była 

możliwość budowy tej szkoły. Jego nazwisko wielokrotnie było wspominane na szkolnych 

akademiach. Pamięć o nim również kultywował lokalny działacz solidarnościowy i poeta 

wywodzący się z tej miejscowości Henryk Stankiewicz. Wspominając w jednym z 

wierszy: „Grzegorz Kunawin żołnierz radziecki, 

Ten który odparł atak niemiecki 

Tu pod pomnikiem on właśnie leży 

W mogile wspólnej wśród swych żołnierzy. 

Podszedł niemieckie on stanowiska 

I zatkał lufę swym ciałem z bliska 

Granat rzucony mu nie wypalił 

Więc bohaterskim czynem się sprawił.” 

Tak przedstawiał tą sytuację posługując się literacką metaforą lokalny poeta. Do postaci 

Kunawina odnieśli się również dwaj białostoccy naukowcy:  Artur Gaweł i Grzegorz 

Ryżewski, którzy w wydanej w roku 2012 publikacji pt. „Z biegiem Biebrzy. Przewodnik 

historyczno-etnograficzny” pisali: „Są też miejsca poświęcone żołnierzom armii radzieckiej, 

jak np. pomnik na zbiorowej mogile czerwonoarmistów w Harasimowiczach. 26 lipca 1944 

roku w okolicy tej wsi toczyły się zacięte walki armii radzieckiej z wojskami hitlerowskimi. 

W walkach poległo 50 żołnierzy radzieckich, wśród nich Grzegorz Kunawin, Bohater 

Związku Radzieckiego, który dla umożliwienia wykonania zadania bojowego przez 

kompanię, własnym ciałem zasłonił otwór strzelniczy ckm.” Są i inne dokumenty 

poświadczające bohaterską śmierć Kunawina jak np. oświadczenie mieszkańców 

Harasimowicz z lipca 1944 r. znajdujące się w Kronice Ośrodka Salezjańskiego w 

Różanymstoku.  Nasuwa się pytanie - dlaczego więc procedura związana ze zmianą nazwy tej 

ulicy ruszyła? Komu przeszkadzał lokalny bohater? Burmistrz Dąbrowy Białostockiej w dniu 

29 września 2016 r zwrócił się do Instytutu Pamięci Narodowej o opinię w tej sprawie i ją 

otrzymał.  Należy bezsprzecznie stwierdzić, że lakoniczna i wątpliwej jakości historycznej 

opinia IPN zawiera szereg błędów. Mylnie podaje nazwisko bohatera. Mało wnikliwie 

przedstawia śmierć żołnierza, wręcz można mieć wrażenie, że autor opinii ma wątpliwości, co 

do przebiegu jej przyczyn. A przecież są źródła, które szczegółowo ją opisują, chociażby 

wspomniana relacja mieszkańców Harasimowicz. Zastanawiające jest natomiast to -czego nie 

ma w tej opinii napisanej przez pracownika IPN. Nie ma ani jednego zdania uzasadniającego 

tezę, że Grzegorz Kunawin, propagował komunizm lub w inny sposób stał się wrogiem 

polskości, co uważam dyskwalifikuje tą opinię w konfrontacji z zapisami ujętymi w ustawie. 

Dlatego też, opinia ta nie powinna w ogóle być brana pod uwagę przez urząd gminy, a na 

pewno nie powinna być impulsem do działania burmistrza w kierunku zmiany nazwy ulicy. 

Jeśli autor opinii, z tylko sobie znanych przesłanek, podważa wiedzę jaką mają mieszkańcy 

Harasimowicz o śmierci Grzegorza Kunawina, to jaką merytoryczną wartość ma taka opinia? 

Temat zmiany nazwy ulicy był i jest komentowany przez mieszkańców - dlatego chciałbym 

przytoczyć  dwie wypowiedzi internautów komentujących sytuację związaną ze zmianą 



nazwy ulicy pod artykułem umieszczonym na stronie serwisu isokolka: Niezawodnie ów 

Kunawin już w dzieciństwie, "ponoć na Uralu" marzył o tym, że kiedyś będzie symbolizował 

i propagował komunizm w Dąbrowie Białostockiej. Szkoda, że głupota fruwać nie może. Bo 

gdyby mogła panowie z IPN-u w stratosferę by się unieśli. Ulica nie gloryfikuje komunizmu a 

zwykłego człowieka, wcielonego do Armii i wysłanego na drugi koniec świata tylko po to 

żeby zginąć. Chciałbym żeby więcej ulic nosiło nazwy tego typu, coś z historią i sensem. 

Kończąc wypowiedź na ten temat, chciałbym stwierdzić, że Burmistrz Dąbrowy Białostockiej 

nie powinien był w ogóle angażować się w proces zmiany nazwy tej ulicy, bo takiego 

obowiązku, ani nakazu nie miał. Swoją aktywność łącznie z siłą lokalnej społeczności mógłby 

wskrzesić w momencie wystąpienia jakichkolwiek zewnętrznych prób dążących do zmiany 

nazwy ul. Kunawina, stając się w ten sposób obrońcą lokalnej historii, pozytywnie zapisanej 

w dąbrowskich annałach.  

 Burmistrz: czekamy na decyzję wojewody o zmianie nazwy ulicy, gdyż wystąpiliśmy 

ze swoją propozycją nazwy ulicy. Obecnie obowiązuje dotychczasowa nazwa.  

- do przewodniczącego Rady: podjęcie się wyjaśnienia rozbieżności między tym co mówił 

pan dyrektor a protokołem kontroli w sprawie zwrotu przez gminę subwencji oświatowej. 

Sprawa miała być analizowana na posiedzeniu komisji rewizyjnej, ale do tej pory komisja nie 

odbyła się.  

Przewodniczący obrad: proszę Burmistrza o przedstawienie stosownych informacji. 

 Burmistrz: odbyło się posiedzenie komisji rewizyjnej, na którym sprawa była 

omawiana i kwestia została wyjaśniona. Na sesji obecny jest dyrektor Białomyzy, który może 

jeszcze dodatkowo odnieść się do tej kwestii.  

Radna Raducha:  

- naprawa peronów kolejowych, starsze osoby mają problem z wysiadaniem i wsiadaniem do 

pociągu, 

 Burmistrz: trudno dawać sugestie dla PKP. Będzie przeprowadzona analiza sytuacji  i 

wtedy wystosujemy pismo do PKP o zajęcie stanowiska w tej sprawie.  

- dbanie o wygląd parku miejskiego, 

 Burmistrz: park jest w tej chwili w przebudowie, wycięto drzewa i pozostałe prace 

będą prowadzone do marca. Jeżeli aura pozwoli to zima tez będzie robione, zadania 

realizowane są zgodnie z projektem.  

- wymagana bieżąca naprawa drogi do Szuszalewa, która jest w fatalnym stanie. 

 Burmistrz: pismo zostało wysłane do Powiatowego zarządu Dróg w Sokółce. W 

budżecie powiatu na 2018 rok ta droga jest już ujęta.  

Radna Jackiewicz:  

- remont drogi w Różanymstoku i ustawienie znaków, 

 Burmistrz: temat był poruszany wielokrotnie, ale wymagana jest tam zmiana 

organizacji ruchu. Koszt wykonania zadania to ok. 10 tys. zł a teraz ustawienie znaków jest 

niemożliwe.  

- co dalej z remontem drogi Jaczno – Grzebienie? 

 Burmistrz: dokumentacja ma być wykonana i dlatego zaproponowałem ujęcie tego 

zadania w niewygasach.  

Radna Adamowicz:   

- naprawa stanu peronów na stacji PKP w Dąbrowie Białostockiej, bo stanowią utrudnienia 

dla osób starszych. Skierowanie się w tej sprawie do PKP.   

 Burmistrz: odpowiedź w tej kwestii została już udzielona dla Radnej Raducha.  

- brak podjazdu dla osób niepełnosprawnych w instytucjach w Dąbrowie a w szczególności w 

Urzędzie Miejskim,  

 Burmistrz: podjazd zostanie wykonany w ramach prac termomodernizacyjnych 

budynku od strony parkingu.  



- Starosta obiecał wykonanie drogi do Szuszalewa w następnym roku, należy dopilnować 

tego. 

- naprawa mostku w Kamiennej Nowej przy stacji na działce 413/1 poprzez wykonanie 

nowych barierek i uzupełnienie asfaltu, 

 Burmistrz: PZD w Sokółce zlecił wykonanie barier termochłonnych do 22 grudnia 

tego roku. Jest jeszcze kilka dni na wykonanie zadania.   

- naprawa drogi w Kamiennej Nowej w kierunku mostu nad Biebrzą,  

 Burmistrz: z chwilą dobrych warunków atmosferycznych droga zostanie dodatkowo 

wyprofilowana.  

- wniosek do budżetu o naprawę drogi w Miedzianowie nr 210 na odcinku 800m od Nowej 

Wsi, 

 Burmistrz: zostanie zlecone wykonanie przepustu bo droga była już robiona. 

Podsypana zostanie nawierzchnia w miejscu newralgicznym.  

- dążenie do wykonania drogi w Kirejewszczyznie, 

 Burmistrz: wniosek został rozpatrzony pozytywnie ale jego lokata była na 

sześćdziesiątym którymś miejscu. Złożyliśmy odwołanie, że ocena jest dla nas niekorzystna 

więc została przesunięta na pięćdziesiąta którąś pozycję. Ale i tak droga nie załapała się do 

realizacji. W przyszłym roku ponownie będziemy składać wniosek na dofinansowanie na 

Kirejewszczyznę. Jesteśmy postrzegani jako bogatsza gmina i dlatego mamy obniżoną 

punktację.  

- naprawa drogi 1271 w Osmołowszczyznie, przeznaczono na to środki z funduszu sołeckiego 

i żeby gmina dołożyła w razie potrzeby, 

 Burmistrz: w budżecie na 2018 rok i w funduszu sołeckim zaplanowaliśmy i 

zobaczymy, czy starczy pieniędzy czy trzeba dołożyć. Gdyby brakowało kwoty to będziemy 

się zastanawiać.  

- dokończenie ul. Długiej w Kamiennej Starej, z funduszu sołeckiego przeznaczono środki na 

wykonanie dokumentacji projektowej, 

- wycięcie konarów drzew na ul. Długiej, podczas wichury stanowią zagrożenie, 

 Burmistrz: droga została ujęta w budżecie na 2018 rok. Z funduszu sołeckiego, gdzie 

zaplanowano jej wykonanie środków nie starczy na wykonanie dokumentacji. 

- naprawa drogi dojazdowej do pól nr 673. 

 Burmistrz: drzewa rosną poza pasem drogowym na działce prywatnej i to 

obowiązkiem tej osoby jest przycięcie wystających konarów lub złożyć wniosek o całkowite 

wycięcie.   

Radny Chodziutko:  

- uzupełnienie sprawozdania Burmistrza o decyzje środowiskowe, ile wniosków złożono i 

jeszcze nie zostało rozpatrzonych, 

Radna Rogińska:  

- podniesienie studzienek kanalizacyjnych na ul. Tysiąclecia,  

 Burmistrz: sprawę przekazano do PZD w Sokółce a oni wystąpią do naszego 

PGKIM.  

Radny Hrynkiewicz:  

- dokończenie zasypywania wyrobiska żwirowego na ul. Armii Krajowej, sprawdzić czy nie 

ma możliwości dojazdu z drogiej strony aby nie korzystać z nowo budowanej ul. Popiełuszki.  

 Burmistrz: jest to w trakcie zasypywania i będzie równane. 

Radny Mojżuk:  

- naprawa chodnika na ul. Gen. Sulika przy blokach Nr 4a i 18, 

 Burmistrz: spróbujemy zmierzyć się z tym zadaniem. 

- wykonanie przejść dla pieszych na ul. Gen. Sulika po stronie garaży, 

 Burmistrz: zobaczymy jaki będzie koszt wykonania zadania. 



- wykonanie na tej ulicy przejść wyniesionych zamiast położonych ponownie progów 

zwalniających, 

 Burmistrz: najpierw wnioskowano u umieszczenie progów zwalniających a potem o 

ich zabranie. Rozważymy jaki będzie koszt wykonania przejść wyniesionych.  

- wykonanie nakładki asfaltowej na zakręcie w Stocku jadąc w stronę Różanegostoku. 

 Burmistrz: temat był poruszany na spotkaniu ze Starostą. Mam nadzieję, że razem z 

Powiatem będziemy się ubiegać o środki na wykonanie drogi Dąbrowa – Stock – Różanystok. 

Będę wnioskować o wprowadzenie tego zadania do budżetu na 2018 rok.  

Radny Jedliński:  

- zwrócenie uwagi dyrektorowi szpitala na jego otoczenie, brak miejsc parkingowych, dziury 

w nawierzchniach, 

 Burmistrz: adresatem interpelacji powinien być Zarząd Powiatu bo jest organem 

prowadzącym szpital.  

Przewodniczący obrad:  

- zastanowić się nad zmianą wizerunku Różanegostoku, jest to miejsce szczególne do którego 

przyjeżdżają ludzie z zewnątrz. 

Radny Jedliński: panie Burmistrzu wspomniał Pan o zwiększeniu środków na dwa zadania 

wynikłe z Funduszu Sołeckiego na 2018 rok. W jaki sposób będzie Pan traktował inne 

sołectwa, które zwrócą się do Pana o dodatkowe dofinansowanie inwestycji związanych z 

Funduszem Sołeckim? Jeśli sołectwo Kamienna Stara nie stać z Funduszu Sołeckiego na 

wykonanie projektu na planowaną inwestycję i zwraca się o jego dofinansowanie do Rady 

Miejskiej, to należy zadać pytanie, za jakie pieniądze będzie realizowana inwestycja?  Sprawa 

druga na posiedzeniu komisji wspólnych w dniu 14 grudnia 2017 r. złożyłem wniosek 

formalny o przygotowanie opinii prawnej przez gminnego radcę prawnego w sprawie 

możliwości przekazania w akcie darowizny na rzecz gminy gruntów prywatnych na 

poszerzenie pasa drogowego. Taka opinia miała być przygotowana na sesję rady miejskiej w 

dniu 19 grudnia 2017 r. i do tej pory nie została dostarczona.  

 Burmistrz: dofinansowanie wynikłe z niewystarczających środków z Funduszu 

Sołeckiego i co będzie jeśli inne sołectwa zwrócą się o dofinansowanie swoich zadań? Każdy 

wniosek sołectwa który był przygotowywany  powinien być przygotowany za kwotę 

przewidzianą w Funduszu Sołeckim. Może zdarzyć się sytuacja, która miała miejsce i w tym 

roku, że na pewnym odcinku wykonanej drogi trzeba założyć przepust, a pieniędzy nie 

wystarcza, albo dowieść żwiru np. na sto metrów, to praca która została włożona i pieniądze 

które zostały włożone pójdą na marne. W związku z tym w niektórych sytuacjach w roku 

minionym i mam nadzieję, że będzie miało i w tym, że będziemy dokładali. W sprawie 

drugiej związanej z przygotowaniem opinii w sprawie darowizny gruntów na poszerzenie 

pasa drogowego zwróciliśmy się do pani Prawnik w tej sprawie, będzie obecna w ten 

czwartek. Temat jest znany dla pani Prawnik. Jeśli otrzymam od niej informację oczywiście 

nie będę jej trzymał, przekażę ją. 

 

Do punktu 5.  
Interpelacje: 

Przewodniczący Rady: 

- poprawa otoczenia siłowni zewnętrznej, naprawa schodów prowadzących do siłowni od ul. 

Gen. Sulika, 

 - naprawa ogrodzenia otaczającego stadion. 

Radny Grajewski:  

- co dalej z realizacją drogi 1340B, 

- udzielenie dofinansowania na mundury dla OSP Olsza, 

Radna Raducha: 



- naprawa zapadniętych studzienek znajdujących się na ul. Tysiąclecia, 

- zabezpieczenie środków w 2018 roku na wykonanie chodników na ul. Ogrodowej i Małej. 

Radna Adamowicz: 

- dążenie do zrealizowania drogi w Kirejewszczyznie, 

- wykonanie ul. Długiej w Kamiennej Starej. 

Radny Wojteczko:  

- brak odpowiedzi na pismo złożone razem z sołectwem Jałówka  

- czy będzie możliwość zabrania materiału po ścięciu drzew znajdujących się w pasie 

drogowym przez właścicieli sąsiadujących nieruchomości? 

- skierowanie sprzętu do zrębki na drogę w Bagnach gdzie zalegają gałęzie złożone po 

wycince drzew. 

Sołtys Karaś: 

- uwzględnienie mojego wniosku dotyczącego wykupu gruntów przez gminę zajętych pod 

drogę i zorganizowanie ponownego spotkania. 

 

Do punktu6. 
Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2017 rok 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy. Projekt uchwały 

omawiany był na posiedzeniu komisji, były zgłoszone dwie zmiany, w dniu dzisiejszym 

wprowadzamy jeszcze jedną, informacja wpłynęła do nas wczoraj – dotyczy podziału rezerwy 

subwencji. Przyznawana jest gminom po przeliczeniu ich dochodów.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych, wstrzymał się 1 Radny. 

Uchwała Nr XXXVI/210/17 została przyjęta większością głosów. 
 

b) ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z końcem roku budżetowego 2017 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy. Projekt uchwały 

był umawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. Dotyczy zadań: droga Jaczno – Grzebienie, 

Łozowo – Łozowo kol., Małowista – Trzyrzeczki, Reszkowce w kierunku Słomianki. 

 Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie.  

 Radny Jedliński: warto w tym miejscu przy okazji podejmowania kolejnej uchwały 

związanej z wykonaniem dokumentacji na te wymienione drogi powiedzieć parę słów. 

Pamiętamy wszyscy jak rok temu większościowa grupa radnych przyjęła w uchwale 

budżetowej  wykonanie owych dokumentacji i warto przypomnieć za ile wnioskodawcy 

planowali owe wykonanie: Jaczno- Grzebienie miało kosztować 20.000zł, Łozowo - Łozowo 

kolonia 10.000zł, Reszkowce w kierunku Słomianki- 20.000 zł, Trzyrzeczki –Małowista 

20.000zł. Razem Państwo Radni umyślili, że będzie to koszt 70.000 zł. Co mamy dzisiaj- 

dzisiaj kwota wykonania tych czterech dokumentacji jest czterokrotnie wyższa i jest to 

250.000 zł. Można wyobrazić sobie  jak wyglądałby budżet gminy, gdyby planowanie 

wydatków odbywało się w ten sposób na wszystkich inwestycjach gminnych. Należy 

podkreślić ,że sprawa wykonania owych dokumentacji jest szalenie kontrowersyjna i z racji 

tego, swego czasu Burmistrz Dąbrowy Białostockiej stwierdził, że nie widzi możliwości 

realizacji tych inwestycji, z powodu braku środków finansowych w budżecie. Obecnie mówi 

się o ubieganiu się o dofinansowanie z tzw. „schetynówki” dwóch dróg, jednak nawet po 



otrzymaniu takiego dofinansowania nikt nie mówi z czego gmina pokryje wymagany  50 % 

wkład własny, a tu wzorując się na wynikach przetargowych kwoty idą w miliony złotych. Na 

dokładkę okazuje się, że aby można było owe dokumentacje wykonać, to Burmistrz Dąbrowy 

Białostockiej informuje radnych, że należy wykupić grunty od rolników i tylko na dwóch 

drogach jest to dodatkowy koszt wynoszący około 90.000 zł. Reasumując, uważałem i 

uważam, że podjęcie decyzji odnośnie wykonania dokumentacji drogowych wymienionych w 

uchwale za ćwierć miliona złotych było błędem i najbliższe miesiące jak papierek lakmusowy 

wykażą, kto ma w tej kwestii rację. W związku  z powyższym nie widzę możliwości poparcia 

tego projektu uchwały i będę głosował przeciw jej uchwaleniu.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 11 Radnych, przeciwko 3 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/211/17 została przyjęta większością głosów. 

 

c) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania oraz ustalenia zasad zwrotu 

wydatków na świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania 

realizowanego w formie posiłku w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2018 - 2020 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik MOPS Poważa 

Agnieszka. Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu komisji. 

 

Obrady sesji opuściła Radna Raducha. 

 

 Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie.  

 Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/212/17 została przyjęta jednogłośnie. 
 

d) ustanowienia programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w 

zakresie dożywiania” na lata 2018 – 2020 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik MOPS. Projekt 

uchwały omawiany był na posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Obrady sesji opuściła Radna Raducha. 

 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/213/17 została przyjęta jednogłośnie. 
 

e) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych mieszkańców Gminy Dąbrowa Białostocka, 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik MOPS. Projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 



Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/214/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

f) zasad przekazywania sołectwom składników mienia komunalnego do korzystania, 
Projekt uchwały przedstawił Kierownik ref. BRG Marian Lichanów. Projekt uchwały 

omawiany był na posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/215/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

g) uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji. Wpłynęła do nas interpretacja, że niniejsza uchwała podlega publikacji 

w dzienniku urzędowym i wejdzie w życie po jej opublikowaniu.   

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/216/17 została przyjęta jednogłośnie 

 
h) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej w Zwierzyńcu 

Wielkim w ośmioletnią szkołę podstawową w Zwierzyńcu Wielkim, 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/217/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

i) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Samorządowych w Dąbrowie 

Białostockiej w Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Dąbrowie 

Białostockiej, 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 



Uchwała Nr XXXVI/218/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

j) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej wchodzącej w skład 

Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Różanymstoku w ośmioletnią szkołę 

podstawową, 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/219/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

k) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej szkoły podstawowej w Nierośnie w 

ośmioletnią szkołę podstawową w Nierośnie. 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/220/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

l) zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady. 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Komisja rewizyjna nie zajęła stanowiska, 

pozostałe komisje zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/221/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

m) załatwienia skargi na działalność Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Dąbrowie Białostockiej 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Mojżuk poinformował, że komisja po jej 

rozpatrzeniu uznała skargę za niezasadną.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/222/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

n) ustanowienia roku 2018 Rokiem Generała Nikodema Sulika, 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy.  

Przewodniczący obrad: zostanie złożony do Urzędu Marszałkowskiego wniosek o 

sfinansowanie obchodów i uroczystości.  



Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

Uchwała Nr XXXVI/223/17 została przyjęta jednogłośnie. 
 

o) powierzenia spółce pod firmą: BIOM Sp. z o.o. z siedzibą w Dolistowie Starym zadania 

własnego Gminy Dąbrowa Białostocka w zakresie gospodarki odpadami 

komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Dąbrowa Białostocka 

aneksu do umowy wykonawczej o świadczenie usług publicznych w zakresie 

gospodarki odpadami zawartej dnia 10 października 2011 r., niezbędnego dla 

realizacji projektów pn.: „Biebrzański System Gospodarki Odpadami - etap III - 

RIPOK" i „Biebrzański System Gospodarki Odpadami - etap III - PSZOKI", 

współfinansowanych ze środków Funduszu Spójności w ramach Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020. 
Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy. Projekt był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

  Uchwała Nr XXXVI/224/17 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 6. 
Wolne wnioski: 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad XXXVI sesji, Przewodniczący zamknął 

obrady o godz. 11:20.                                                                                                  

 

Przewodniczący obrad 

Jarosław Budnik 


